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1. GOEDKEURING VORIG VERSLAG 
Het verslag van de bijeenkomst van 19 januari 2015 wordt goedgekeurd. 
 

2. ADVIES AANPASSING MEERJARIG BELEIDSPLAN STAD TURNHOUT 
 
Nico Verhoeven en schepen Astrid Wittebolle geven, aan de hand van een presentatie, de toelichting bij het 
Stedelijke Meerjarig Beleidsplan van de Stad Turnhout, dat loopt tot en met 2019. Na een algemene inleiding 
wordt er gefocust op de verschillende strategische prioritaire en niet-prioritaire doelstellingen. De 
cultuur(coördinatie)-gerelateerde actie(plannen) worden extra aangehaald. De vraag wordt gesteld hoe “cultuur” 
meer kan bijdragen tot de realisatie van het beleidsplan.   
 
Bij verschillende zaken wordt wat langer stilgestaan. 
 

- SD 2 We zijn een sterke en efficiënte netwerkorganisatie   
De samenwerking tussen Stad en OCMW moet leiden tot één nieuwe organisatie.  
Ondertussen worden er ook op Vlaams niveau hieromtrent beslissingen genomen waarmee rekening gehouden 
zal moeten worden. Er zal gekeken worden in hoeverre de vooropgestelde termijnen die zelf vanuit de Stad en 



OCMW worden vooropgesteld, afgestemd kunnen worden met de termijnen vooropgesteld in de Vlaamse 
beslissingen.  
 
Met de nieuwe vacatures voor OCMW-medewerkers wordt hier alvast rekening mee gehouden. 
De samenwerking tot clustering van een aantal diensten van Stad en OCMW wordt concreet aangepakt: 
personeel, stadsbedrijven, ict. 
 

- SD 4: Turnhout is het ondernemend hart van de Kempen 
Aanbod onderwijs en opleiding gerichter afstemmen op de arbeidsmarkt. 
Hierbij wordt de bedenking gemaakt dat deze afstemming niet te rigide mag gebeuren. Het feit dat er intenser in 
gesprek wordt gegaan met ondernemers is vanzelfsprekend een stap vooruit. Er is echter ook nood aan 
flexibiliteit en algemene vorming. Het zorgthema is omwille van de breedheid en gelaagdheid een goed thema om 
te kijken waar er vooruitgang geboekt kan worden tussen onderwijs/opleiding en arbeidsmarkt. 
 
De Cultuurraad geeft een positief advies over het Stedelijk Meerjarig Beleidsplan tot en met 2019 van de stad 
Turnhout. 
 
De Cultuurraad wenst kort alvast enkel aanbevelingen mee te geven aan het College van Burgemeester en 
Schepenen.  
 
De omvorming van dienstgebonden of sectorale plannen naar een integraal plan gebaseerd op het 
bestuursakkoord is een ambitieuze stap. Dit vergt een grote omslag in de manier van werken binnen de stedelijke 
organisatie. Het zich eigen maken van projectmatig werken en het aanduiden van projecteigenaars die 
verantwoordelijk zijn voor de opvolging van een actieplan of clusters van actieplannen is een kritische 
succesfactor. In tijden van schaarste moet een versnipperde werking tot een minimum beperkt blijven.   
 
De extra aandacht die er gaat naar de netheid en het groenonderhoud van de stad, om van Turnhout een 
leefbare stad te maken, is een te verantwoorden keuze. De Cultuurraad stelt zich de vraag in hoeverre deze 
(budgettaire) keuze ook de volgende jaren behouden moet blijven en of hier geen andere oplossingen voor 
bestaan. 
 
De Cultuurraad stelt zich ook de vraag hoe de evenwichten tussen de verschillende beleidsdoelstellingen tot 
stand zijn gekomen en hoe deze mogelijks in de toekomst aangepast kunnen worden.  
 
Zeker wat betreft de opmaak van een citymarketingplan wenst de Cultuurraad zijn expertise ten dienste te stellen. 
De troeven die de stad heeft, moeten op strategische manier gecommuniceerd worden. Dit behelst ook dat er 
straffe keuzes gemaakt moeten worden om tot een duidelijk profiel te kunnen komen. De aanwezigheid van een 
ruim en intens verweven cultureel, evenementieel en toeristisch aanbod is alvast een grote sterkte en kans om 
actief mee aan de slag te gaan.  
 

3. VOORSTELLING LANDSCHAPSTEKENING KUNSTEN OPGEMAAKT DOOR CENTRUMSTEDEN 
IKV NIEUW KUNSTENDECREET  

 
Nico geeft meer informatie over het nieuwe kunstendecreet. In dit nieuwe kunstendecreet worden er extra linken 
gelegd met de centrumsteden en met steden en gemeenten met kunstenorganisaties op hun grondgebied. 
 
Er worden verschillende documenten bezorgd en kort aangehaald. 

- Protocol van akkoord tussen VVSG, VVP en Vlaanderen 
- Landschapstekening kunsten(beleid) vanuit de centrumsteden (2 documenten) 

 
In Turnhout wordt op dit moment van nabij bekeken of het opmaken van een Turnhoutse 
Kunstenlandschapstekening tot de mogelijkheden behoort. De stad wenst dit alvast te ondersteunen. Ook bij de 
convenantpartners is er hiervoor interesse. Op basis van het een gesprek tijdens het laatste 
cultuurconvenantenoverleg is een opdrachtformulering geschreven. Op dit moment wordt er gezocht naar een 
penhouder die op basis van de  opdracht zelfstandig aan de slag kan gaan. 



 
De landschapstekening zou als instrument gebruikt moeten kunnen worden door de kunstenorganisaties 
afzonderlijk, maar ook door het stadsbestuur, in gesprekken met andere overheden. Het moet een historisch 
beeld geven van welke rijkdom aan kunstenorganisaties er in de stad / regio actief is, welke 
toekomstperspectieven er zullen zijn. De Leuvense landschapstekening, die is opgemaakt op initiatief van de 
Leuvense kunstenorganisaties, kan als voorbeeld genomen worden. 
 
De Cultuurraad vindt het initiatief om een Turnhoutse kunstenlandschapstekening te maken bijzonder waardevol. 
De Cultuurraad doet een oproep aan alle kunstenorganisaties om zich gezamenlijk te organiseren en te 
profileren, en actief mee te werken aan de opmaak van dit document. Het document moet een meerwaarde 
bieden voor zowel kunstenorganisaties, culturele spelers als stad. De uniciteit en kwaliteit van de kunstenspelers 
in stad en regio is iets waar de Cultuurraad alvast van overtuigd is maar wat ook verder uitgedragen moet 
worden. De landschapstekening kan hier een goed instrument voor zijn. 
 

4. DENKOEFENING: DE TOEKOMST VAN DE WARANDE 
 
Peter Heyns leidt dit agendapunt in. De interne staatshervorming bepaalt dat de provincies vanaf 2017 geen 
persoonsgebonden bevoegdheden meer zullen uitoefenen. Deze beslissing heeft een enorme impact. Dit 
betekent onder andere dat provincies zich niet meer bezig mogen houden met ‘cultuur’. De provinciale culturele 
instellingen zullen overgedragen moeten worden naar het Vlaamse of naar het lokale niveau. Dit geldt dus ook 
voor de Warande. Los van het feit naar welk niveau de Warande in de praktijk zal gaan, zal de Cultuurraad aan 
zowel stadsbestuur, provinciebestuur als Vlaamse regering een aantal bekommernissen meegeven waarmee 
volgens de Cultuurraad rekening gehouden moet worden bij een overdracht om de toekomst van de Warande te 
verzekeren. 
 
Annelies Nagels vult aan dat er binnen de Warande een werkgroep is opgericht die deze overdracht van nabij 
opvolgt. Een gesprek met het kabinet Gatz gaf aan dat er getracht zal worden om op korte termijn duidelijkheid te 
geven in verband met de keuze van beleidsniveau.  
 
Ook het stadsbestuur zit op korte termijn samen met het kabinet Gatz voor een gesprek over deze overdracht.  
 
 
 

5. STAND VAN ZAKEN: 
- Blikopener 

Op dinsdag 21 april vindt de tweede editie van BlIKOPENER plaats in HETGEVOLG. Filip De Rynck zal zijn visie 
over burgerparticipatie brengen. Het initiatief dat vanuit de Turnhoutse Cultuurraad is geïnitieerd wordt 
ondertussen ondersteund door 11 gemeenten rond Turnhout. Deze zullen mee promotie voeren. Een uitnodiging 
volgt. 

- WAK 2015 
Een overzicht van de activiteiten van de WAK 2015 wordt bezorgd. 
 

6. RONDVRAAG 
Wim Paeshuyse 

De Stadsboerderij werd vorig jaar half september officieel geopend. Een stuurgroep werd in het leven 
geroepen en zou fungeren als een soort van denktank om een visie op lange termijn mee te 
ontwikkelen. De leden van de stuurgroep kregen een dag voor een bijeenkomst een bericht dat de 
stuurgroep ‘wegens onduidelijkheid omtrent de toekomst van de samenwerking met de stad Turnhout’ 
werd afgelast. Vanuit een aantal leden van de stuurgroep werd nadien aan het stadsbestuur gevraagd 
naar verdere informatie. Tot op heden is daar geen reactie op gekomen.  

 
Nico Verhoeven 

- Dun Velleke is de naam van het sociaal-artistiek project van HETGEVOLG, ‘tANtWOORD en 
cultuurcoördinatie. De toonmomenten vinden plaats op 14 en 15 maart. Een uitnodiging volgt. 



- De stad wenst de ruimte die vrij is gekomen achter het station (Atelfond) een tijdelijke invulling te 
geven. Binnenkort vindt hier een infomoment over plaats. Een uitnodiging volgt. 

- Aan de Cultuurraad werd gevraagd om twee mensen af te vaardigen in de GECORO. 
Architectuurvereniging AR-TUR wenst twee personen af te vaardigen. Concrete afspraken zullen 
gemaakt worden tussen AR-TUR en RO. Indien nodig  en gewenst kan er een terugkoppeling over 
de werking van de GECORO gebeuren door één van de afgevaardigden van AR-TUR op een 
bijeenkomst van de Cultuurraad.  

 
Huub Venken 

- De situatie omtrent de vermindering van de subsidies van Cultuurraad en Forum Cultuur blijft 
voorlopig ongewijzigd.  

 
 
 


